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Libštátský zpravodaj   č. 5 – květen 2012 

 

Úvodní slovo místostarosty obce Libštát pana Pavla Janaty……………………. 
 

Vážení a milí spoluobčané,  

čas letí jako voda a už tu máme květnové číslo zpravodaje. V uplynulých 

dnech se v obci Libštát událo hodně kulturních událostí - libštátská pouť, pálení 

čarodějnic a „plavba šílenců“ po Olešce. Ze všech těchto událostí Vám na obecní 

webové stránky připravím fotografie a odkazy na videa, které jsem obdržel od pana 

L. Fejfara. Doufám, že se na některých fotografiích či videích najdete a že Vám 

přinesou hezké vzpomínky na tyto události, které se vzhledem k úžasnému letnímu 

počasí myslím všechny vydařily. 

 

Rada obce…………………………………………………………………………………. 
Zápis z jednání Rady obce Libštát je vždy do 7 dnů vyvěšen na nástěnce umístěné ve vstupní hale budovy 

obecního úřadu. Níže uvádím stručný výňatek z přijatých usnesení. 

 

Usnesení ze 7. jednání Rady obce Libštát (dále jen RO) konané dne 16. dubna 2012                             
 
 

25. RO Libštát projednala návrh Smlouvy o bezúplatném převodu nemovitostí od Úřadu pro zastupování 

státu ve věcech majetkových a doporučuje ZO Libštát tento návrh smlouvy schválit. 
 

26. RO Libštát projednala návrh Smlouvy se společností ČEZ Distribuce a.s. o uzavření budoucí smlouvy 

o zřízení věcného břemene a doporučuje ZO Libštát tento návrh smlouvy schválit. 
 

27. RO Libštát se seznámila s navrženým programem jednání ZO a souhlasí s tím, aby k projednání 

tohoto programu starosta svolal jednání ZO Libštát na den 25. dubna 2012 od 19 hodin.   
 

28. RO Libštát  

a) doporučuje ZO Libštát schválit záměr získání dotace z Libereckého kraje na rekonstrukci vodárny. 

b) schvaluje zhotovitele zjednodušené projektové dokumentace na rekonstrukci vodárny pana Ing. J. 

Paulů, dle předložené cenové nabídky. 
 

29. RO Libštát ukládá starostovi obce panu Luďkovi Opočenskému zajistit ve spolupráci s FV výběr 

místního poplatku za veřejné prostranství při příležitosti konání libštátské pouti. 

 

Zastupitelstvo obce…………………………………………………………………..........  
Zápis z jednání Zastupitelstva obce Libštát je vždy do 7 dnů vyvěšen na nástěnce umístěné ve vstupní hale 

budovy obecního úřadu. Níže uvádím stručný výňatek z přijatých usnesení. 
 

Usnesení z 2. veřejného jednání Zastupitelstva obce Libštát (dále jen ZO) konaného dne  

25. dubna 2012 
 
 

10. ZO Libštát projednalo návrh smlouvy o bezúplatném převodu nemovitostí od Úřadu pro zastupování 

státu ve věcech majetkových, tento návrh smlouvy schvaluje.  
 

11. ZO Libštát projednalo návrh smlouvy se společností ČEZ Distribuce a.s. o uzavření budoucí smlouvy 

o zřízení věcného břemene, tento návrh Smlouvy schvaluje. 
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12. ZO Libštát pověřuje RO Libštát výběrem a schválením dodavatelské firmy na dokončení opravy 

sociálního zařízení v ubytovně KD Libštát v rozsahu částky dle schváleného rozpočtu obce Libštát. 
 

13. ZO Libštát pověřuje RO Libštát předložením jednoho návrhu etického kodexu.  
 

 

14. ZO Libštát schvaluje nákup použitého traktoru ZETOR 7245 s čelním nakladačem Quicke Q740 

včetně lžíce za cenu 250 000 Kč + DPH. 
 

15. ZO Libštát schvaluje záměr získání dotace z LK na rekonstrukci vodárny. 

 

Jsem velice rád, že se na veřejné jednání ZO dostavuje čím dál tím více občanů. 

 

Valná hromada Svazku obcí Košťálov Libštát………………………………….......... 
Zápis z 1. jednání valné hromady Svazku obcí Košťálov Libštát (dále jen VH SO), konané dne 3. dubna 

2012  
 

Prvním bodem jednání byla kontrola usnesení z minulého zasedání, nesplněna je montáž 3 ks 

šoupat v Košťálově a alternativní zdroje vody (v současné době je řešen vrt v Libštátě). 

Předseda svazku PaedDr. Miroslav Janata předložil návrh rozpočtu svazku na rok 2012. Rozpočet 

Svazku je vyrovnaný a činí 797 000 Kč. V diskusi byla zmiňována především výše příspěvku Obce 

Libštát v návaznosti na výstavbu shybky v Libštátě a podíl obce na novém zdroji v Libštátě a opravách ve 

Valdicích. Posléze byl rozpočet svazku schválen všemi hlasy. 

Diskutováno bylo rovněž zabetonování tzv. druhého nefunkčního vrtu na Barevně (kvůli možné 

kontaminaci prvního vrtu). Je plánováno, že vrtací práce na sanaci starého vrtu na Barevně, provede 

stejná firma, která bude vybrána na vrtací práce na novém zdroji v Libštátě. 

Dalším bodem jednání byla oprava a udržovací práce na zdroji ve Valdicích. Bylo dohodnuto 

provést opravy obou objektů včetně střechy, s projektantem zvážit i dílčí opravy vnitřního vybavení 

(původní projektovou dokumentaci slíbil v archivu vyhledat Ing. Kovalčík). Navíc je třeba projednat 

s majiteli pozemku p.č. 1618 v k.ú. Valdice (rodina Matoušových, Perglerových atd.) pokácení 2 stromů 

ohrožujících budovu. 

Předseda svazku PaedDr. Miroslav Janata seznámil přítomné s nabídkami oslovených firem na 

vrtací práce na novém zdroji vody v Libštátě u cihelny a DPS. Osloveny byly tři firmy, z nichž nabídku 

zaslala firma ADVERA s.r.o. Liberec, nabídková cena je 254 300 Kč bez DPH, a firma NOIGER Václav 

Mlčoch Liberec, nabídková cena 246 000 Kč bez DPH. Třetí oslovená firma V.H.S.H. s.r.o., Strakonice 

nabídku nezaslala. Místostarostka obce Košťálov paní Lenka Cincibusová žádala ještě oslovit další firmu, 

počet dosavadních nabídek považovala za nedostatečný a nabídku firmy Advera za matoucí. Předseda 

svazku PaedDr. Miroslav Janata vysvětlil způsob oslovení firem, zdůraznil, že kritériem je navržená cena 

a ADVERA nepodala nejlepší nabídku. Vzhledem ke konzultaci s odborníky 

(mj. i projektantem RNDr. Soukupem) považuje vítěznou nabídku firmy 

NOIGER Václav Mlčoch Liberec za akceptovatelnou. Závěrem nabídl 

kompromisní návrh, že ještě osloví se stejnými parametry další firmu František 

Klazar, Prostřední Lánov 324, kterou doporučil ing. Kovalčík, a pokud tato 

nebude výhodnější, uzavře smlouvu s vítězem, tedy firmou NOIGER Václav 

Mlčoch. Navrhované řešení bylo schváleno všemi hlasy a o průběhu vrtacích 

prací budou přítomní informováni na příštím zasedání. 

Dále byl řešen způsob výměny vodoměrů v pravidelných cyklech 6 + 6 

let. Bylo dohodnuto náklady na nákup 50 kusů hradit v letošním roce v poměru 50:50 z příspěvku obcí a 

v dalších letech částku ve stejném poměru vložit přímo do rozpočtu svazku. 

Posledním bodem bylo projednání způsobu řešení odběru vody na dolním konci Košťálova (podél 

komunikace na Stružinec), z návrhu provozovatele bylo schváleno přepojení odběratelů. Navrhovaná 

cena zakázky dle rozpočtu provozovatele byla 63 tis. Kč. Provozovatelem bylo přislíbeno i možné snížení 

částky s ohledem na provedení konkrétních prací na místě. 
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Aktuální informace o rozpracovaných plánech v obci Libštát………………………. 
Jedná se o akce, které se v obci Libštát dlouhodobě plánují a jsou závislé na získání dotací. 

 

Stavba kanalizace 

Ve středu 28. března 2012 bylo firmou GIS, panem RNDr. Romanem Vybíralem, proveden 

geologický průzkum, konkrétně 7 zemních sond za účelem zjištění podloží v místech plánované 

kanalizace v obci Libštát.  

Výsledek geologického průzkumu je již znám a bude předán projektantovi akce a firmě 

PROVOD, tak aby spočítali reálnou cenu této akce. 

Jedná se sice o odborné věci, ale i tak se s Vámi o závěrečné shrnutí této zprávy podělím. 

Předmětná trasa kanalizace vede dle provedeného IG průzkumu více či méně odolnými partiemi 

permských hornin – pískovců a prachovců, kvartérních diluviálních svahován a kvartérních fluviálních 

uloženin. V uvedených kapitolách jsou dle korelace makroskopického popisu vrtných jader a 

laboratorních rozboru vysvětleny vlastnosti kvartérních zemin, podmínky jejich použití do zásypu a do 

podloží, popsána jejich rozpojitelnost resp. těžitelnost, kterou v prostředí kvartérních zemin bude 

především podél Olešky komplikovat lepivost vlhkých jílovitých sedimentu, podzemní voda a kavernace 

nesoudržných zemin (písky a štěrky). Větším problémem bude rozpojování skalních hornin ve hřbetních 

partiích. 

Zajištění stability stěn dočasných výkopů pro kanalizaci se mění dle geologie, morfologie a 

samozřejmě je ovlivňuje i podzemní voda. 

Základní podmínkou při zemních pracích jsou vhodné klimatické poměry. Nezbytné je trvalé 

dodržování bezpečnosti práce ve výkopech a na jejich hraně, zásadním požadavkem zvláště podél Olešky 

je práce po krátkých úsecích a odvodnění výkopu. Podstatnou podmínkou je i správné a důkladné 

provádění zásypu kanalizace a šachet především v místech komunikací, díky kterému nebude docházet k 

dodatečnému sedání či vyplavování zásypu a k deformacím komunikací. Zemní práce a zvláště kontrola 

hutnění zásypu by měly podléhat kontrole geologa při inženýrskogeologickém resp. geotechnickém 

dozoru, jenž by měl být na staveništi zřízen. 

Zájmové území nevykazuje významné seismické účinky na podzemní ani pozemní konstrukce. 

Když pominu erozní účinky Olešky na své břehy, Libštátsko je stabilní bez známek svahových deformací. 

Stará ekologická zátěž není v prostoru budoucí výstavby dle makroskopického hodnocení přítomna, 

neboť navážky i zeminy v původním uložení nevykazují známky znečištění. Protože však dojde k 

přemísťování části vytěžených zemin a hornin i mimo staveniště trasy kanalizace, lze přepokládat, že z 

pozice příslušných úřadů bude vysloven požadavek ověřit kvalitu vytěžených zemin před jejich uložením 

akreditovanou laboratoři dle Vyhlášky 294/2005 Sb. 

Výzva za účelem získání dotace zatím ještě nebyla zveřejněna. 
 

Stavba sběrného dvora 

Komise pro stavební rozvoj obce Libštát bude na nejbližším jednání řešit stavbu oplocení 

sběrného dvora /cenu, materiály atd./, které je dle vypracovaného požárně bezpečnostního řešení stavby 

nutné realizovat tak, aby mohla být akce povolena. 
 

Snížení energetické náročnosti budovy a instalace tepelného čerpadla do objektu Mateřské školky v 

Libštátě (zateplení objektu, výměna oken, dveří a instalace tepelného čerpadla) 

Dle informace firmy EKO-POINT CZECH s.r.o. jsme od ministerstva ŽP dostali podporu k této 

akci. V této fázi se dokončují realizační projektové dokumentace (zateplení a tepelné čerpadlo) a mělo by 

se připravit výběrové řízení na výběr dodavatele této akce. 
 

Závěrem……………………………………………………………………………………. 
Je stále hodně témat, o kterých bych Vás rád informoval a informovat budu v příštích číslech 

Libštátského zpravodaje, ale kolegové z redakční rady se také hodně snaží. Máme tu dvanáctistránkový 

zpravodaj, což mně osobně přijde na měsíční cyklus vydávání tak akorát. Je jen na posouzení Vás občanů, 

jestli Vám tyto měsíční informace stačí či nikoli, nebo je toho na Vás až příliš. 
 

V Libštátě dne 2. května 2012                     Pavel Janata, místostarosta 
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Gratulace k ocenění pracovníků škol v rámci dne učitelů  

a k životnímu jubileu 
 

 

28. březen je každoročně 

v České republice věnován 

učitelům. Tento den se vztahuje 

ke jménu a celoživotnímu odkazu 

díla a učení Jana Amose 

Komenského. Je dobře, že 

Liberecký kraj každoročně 

realizuje oslavu s poděkováním za 

nelehkou každodenní činnost 

našich pracovníků škol. Dobrým 

zvykem, pevnou tradicí a 

vyvrcholením této společenské 

akce bývá ocenění pedagogů.  
autorské foto 

Většinou za dlouhodobou, poctivou a celoživotní práci. 

Letošní akce „Setkání ke Dni učitelů“ se uskutečnila v úterý 17. 4. 2012 od 15 hodin 

v multimediálním sále Krajského úřadu Libereckého kraje. 

Zde krajský radní pro oblast školství, mládeže a sportu Bc. Radek Cikl a pan radní pro 

oblast zemědělství Ing. Jaroslav Podzimek poděkovali panu Mgr. Jindřichu Horáčkovi za 

dlouholeté pedagogické působení v Masarykově základní škole v Libštátě. 

Dovolte mi za Obec Libštát vyjádřit Vám, pane řediteli, poděkování za veškerou pedagogickou 

práci, kterou jste odvedl v naší škole, jak v práci učitele, tak i ve funkci ředitele školy. 

Troška z historie: 

Pan ředitel Mgr. Jindřich Horáček pracuje ve školství od roku 1971 a od roku 1973 nepřetržitě 

v Masarykově ZŠ v Libštátě. Vystudoval učitelství v oboru fyzika a pracovní vyučování. V roce 1976 byl 

jmenován zástupcem ředitele a v roce 1980 nastoupil do funkce ředitele školy. V roce 1990 požádal o 

zproštění funkce. Do roku 2001 působil ve škole jako učitel a od roku 2001 až do současnosti zastává 

opět funkci ředitele školy.  

V letošním roce odchází pan Mgr. Jindřich Horáček na zasloužený odpočinek. Chtěl bych mu i 

osobně poděkovat za celoživotní práci v naší škole a do další životní etapy popřál léta plná elánu, hodně 

zdraví, štěstí a osobní pohody. 

 Luděk Opočenský, starosta 

 

 

Nabídka volného bytu v DPS 
V domě s pečovatelskou službou se uvolnil dvoupokojový byt, který je umístěný v I. poschodí DPS. 

Tento byt je vhodný pro manželský či partnerský pár. Pokud máte zájem o toto pěkné a pohodlné bydlení, 

stačí zajít na Obecní úřad v Libštátě, kde Vám budou poskytnuty podrobnější informace. 
 

Sběrný dvůr 
Oznamujeme občanům, že mohou opět využívat služeb sběrného dvora za KD Libštát. Sběrný 

dvůr bude otevřen  každou první a třetí sobotu v měsíci od 9.00 do 12.00 hodin. Odevzdávat zde 

můžete odpad většího objemu a také je zde možno předat nebezpečný odpad. Ten zde uskladníme až do 

pravidelného svozu, kdy zajistíme jeho likvidaci.    

  Ivana Janatová 

http://www.zssvat.cz/akce-skoly/oceneni-pracovniku-skoly-v-ramci-dne-ucitelu/
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Cestovní pasy a děti 
Zápisy dětí provedené v cestovních pasech budou platné do 26. 06. 

2012. Po tomto termínu všechny zápisy dětí v cestovních pasech rodičů 

automaticky pozbývají platnosti na základě novely zákona 329/1999 Sb., o 

cestovních dokladech, a bude pro všechny děti platit povinnost cestovat do 

zahraničí na vlastní cestovní doklad.  

Bližší informace vám podají na tel. č. 481 629 204 nebo osobně na 

Městském úřadu Semily, správní odbor – cestovní doklady. 

 
 

 

Říká se, že šlápnout do h…. přináší peníze, štěstí…... Většině z nás ale vadí, 

když místo pozorování okolí při chůzi po chodníku, cestě či trávě musí pozorovat 

své nohy a někdy se doslova prokličkovat mezi tím, co někteří z nás nechali ležet na 

cestě po svých miláčcích. Jste ochotní pro ně udělat cokoliv, tak proč nemáte 

v kapse pytlík a neseberete a nevyhodíte do nejbližší popelnice to, co údajně přináší 

peníze a štěstí ….., ale taky zlost na Vás a Vaše miláčky, kteří to za Vás neudělají. 

 Na žádost jedné naší občanky a s ohledem na současný stav znečištění chodníků a jiných 

veřejných prostranství psími výkaly, se obracíme na majitele psů s naléhavou žádostí, aby po svých psech 

pokaždé uklízeli.  

Obec nemá žádnou vyhlášku, která by nařizovala cokoliv, co se týká psů, nicméně je tu zákon č. 

200/1990 Sb., o přestupcích § 47, písm. d) a ten říká, že přestupku se dopustí ten, kdo znečistí veřejné 

prostranství, veřejně přístupný objekt nebo veřejně prospěšné zařízení anebo zanedbá povinnost úklidu 

veřejného prostranství. Tím se mimo jiné rozumí i neodklizení psích výkalů. Pokuta za takovýto 

přestupek může být uložena až do výše 20.000,- Kč.  

Současně upozorňujeme majitele psů na poslední znění zákona na ochranu zvířat proti týrání, 

podle kterého se přestupku dopustí ten chovatel, který neučiní opatření proti úniku zvířete. Únikem 

zvířete se rozumí volné pobíhání zvířete bez dohledu a kontroly fyzické osoby či chovatele. V praxi to 

znamená, že chovateli může být za únik zvířete uložena pokuta až do výše 50.000,- Kč. Navíc se 

majitelé volně pobíhajících psů vystavují riziku, že jejich pes bude v souladu s veterinárním zákonem 

odchycen a umístěn do útulku pro odchycená a opuštěná zvířata, přičemž náklady za odchyt a umístění v 

útulku pak hradí chovatel zvířete.  

V žádném případě Vás nechceme nějak zastrašovat, je to jen upozornění na současný stav. A je asi 

jen otázkou času, kdy někomu dojde trpělivost a začne jednat. 

Irena Janatová 

 

 

N E Z A P O M E Ň T E ! ! !  
 

 

Sběr nebezpečných složek komunálního odpadu v Libštátě 
 

proběhne v sobotu 19. května 2012 

v čase od 14.05 hodin do 14.20 hodin na náměstí. 
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K lékařům s dětmi:  

kdy potřebujete souhlas druhého rodiče a kdy ne? 
Vaše dítě má teplotu a potřebuje lékaře. Na co si musíme od 1. dubna, 

kdy vstoupila v platnost nová nařízení, dát pozor? V případě, že jde o akutní 

problém, jako je horečka, nemusíte lékaři předkládat žádná prohlášení, 

nepotřebujete ani souhlas druhého rodiče.  

Komplikovanější situace nastává, když nepůjde o nic neodkladného. Od 

dubna platí, že oba rodiče musí dát souhlas s takovým zákrokem, který by 

mohl podstatným způsobem uškodit pacientovi. Jenže, co mezi takové 

zákroky spadá? 

Ministerstvo zdravotnictví je přesvědčeno, že to jsou jen plánované operace, případné 

chemoterapie. Profesní sdružení praktických lékařů pro děti a dorost vydalo doporučení všem členům, 

aby souhlas matky i otce požadovali i při nepovinném očkování. I to může ohrozit kvalitu pacientova 

života.  

Obezřetní buďte zejména u takzvaných ambulantních specialistů, to jsou například alergologové 

nebo ORL lékaři. Ti na rozdíl od praktiků nemají zatím pokyny od svého sdružení, a tak mohou chtít 

souhlas druhého rodiče prakticky kdykoliv. Bude-li ošetření vyžadovat souhlas druhého rodiče, musíte 

donést jiný formulář (plnou moc), kde druhý rodič se zákrokem souhlasí. Není tedy od věci 

doktorovi předem zavolat. 

Pokud nebude chtít doprovázet vaše dítko na preventivní prohlídky až do osmnácti let, budete 

muset vyplnit formulář – souhlas zákonného zástupce nezletilého pacienta staršího 15 let. Zákon totiž 

nově stanoví, že s nezletilým musí k lékaři vždy jeho zákonný zástupce. Tento formulář lze ale použít 

pouze u pediatra, u ambulantního specialisty neplatí.  

 

Modelové situace:  

Sedmnáctiletá dívka chce jít na interrupci, potřebuje k tomu souhlas rodičů? 

Vzhledem k tomu, že je dívce více než šestnáct let, nepotřebuje k výkonu souhlas nikoho. Tento 

zákrok totiž spadá pod interrupční zákon, který říká, že dívka starší šestnácti let musí jen rodiče o 

takovém zákroku informovat. Jejich souhlas však přímo nepotřebuje. Pokud si však poté dívka bude chtít 

nechat předepsat antikoncepci, aby se podobná situace neopakovala, bude muset mít souhlas obou rodičů.  

S druhým rodičem se nestýkám a ani jej nemůžu sehnat.  

Pokud se jedná o zákrok takového významu, že je k němu nutný souhlas obou rodičů, může se 

lékař obrátit do 24 hodin na soud, který nezletilému stanoví opatrovníka. Soudy již vyčlenily v rámci své 

struktury takzvané opatrovnické soudce, kteří se budou této agendě věnovat. Rozhodnout by měl co 

nejrychleji, lhůta ale zákonem stanovaná není.  

Pětileté dítě nechce, aby mu byla odstraněna větší piha, kterou má na obličeji. Rodiče si však 

zákrok přejí. Co pak? 

Lékař se musí ptát všech dětí na jejich názor s léčbou a zaznamená to do dokumentace, pokud 

usoudí, že je schopno porozumět informacím, které jim o zákroku dává, a pak musí tento zákrok 

akceptovat. V tomto případě se tedy lékař obrátí na soud, který určí opatrovníka. Ten poté rozhodne, co je 

pro dítě lepší. Pokud by však lékař usoudil, že dítě není schopné posoudit dané informace, zaznamená to 

do dokumentace a rozhodne přání rodičů.  

 
Vzhledem k tomu, že nynější praxe nikomu nevyhovuje, ustoupí ministr zdravotnictví Leoš 

Heger tlaku lékařů i pacientů a novelou navrhne změnu zákona. Zruší povinný souhlas obou rodičů s 

léčbou potomka, dle tiskové zprávy ze dne 3. 5. 2012. Nově bude stačit souhlas jednoho rodiče. Chystají 

se i další změny, které by mohly začít platit již na podzim.  

 

Stáňa Hodboďová 
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Poděkování   
V březnu a dubnu se opět dala dohromady dětská divadelní skupina žáků bývalé 5. třídy. Mladí 

herci se zúčastnili přehlídky „Turnovský štěk“ a nedlouho potom sehráli další dvě úspěšná představení v 

Semilech. Obě akce byly po organizační a technické stránce velmi náročné a nebylo v mých silách 

postarat se o všechno. Děkuji proto za pomoc řediteli školy panu Horáčkovi, který nejen přispěl 

k zajištění, ale pomáhal i s dohledem nad žáky, dopravou, stěhováním, zkrátka vším, co bylo třeba. Zahrál 

si i malou roli okradeného, když loupežníci ve druhém dějství vtrhli mezi diváky. Dále bych chtěla touto 

cestou poděkovat panu Josefu Chuchlíkovi za poskytnutí bezplatné přepravy žáků a kulis. A pro úplnost 

se musím zmínit i o pomoci syna Martina, i když si nepřál být uváděn. Devět dívek, čtyři chlapci i já 

určitě nezapomeneme na vzrušující zážitky, když jsme rozehrávali před publikem svůj pohádkový příběh, 

a budeme se k těmto hezkým chvílím po celý život vracet. 

  Milena Švábová 

 

 
 

Výroční setkání členů Svazu invalidů 
Akce se pořádá jednou za rok, přijedou členové z Kundratic, Košťálova, 

Libštátu, Bělé u Staré Paky. Zahájení měla předsedkyně spolku Lenka Pařilová, 

která přečetla zprávu o hospodaření spolku. Byla oznámena různá výročí 

některých členů, kteří obdrželi dárek. Vystoupil i host PaedDr. Miroslav Janata, 

starosta obce Košťálov. Bylo podáváno občerstvení. Závěr tohoto setkání byl 

zakončen promítáním historických filmových dokumentů z Košťálova, Libštátu a 

Bělé. Byla úžasná atmosféra při promítání prvomájových průvodů, ve kterých se 

mnozí přítomní poznávali a hlavně jmenovali své známé i rodinné příslušníky i 

samy sebe v době před 50 lety. Členů se zúčastnilo 110 a přibližně 25 dalších diváků.  

Na promítání spolupracovali Zdeněk Láska, Jaroslav Matura st., Jaroslav Matura ml., který celé 

promítání zajišťoval. Filmové dokumenty připravil Luboš Fejfar. Pan Karel Jiříček zajišťoval vytápění 

sálu. Občerstvení zajišťovala Ladislava Hajnová s kolektivem. Spokojeni byli všichni přítomní. 

Poděkování patří též organizátorce této společenské akce Lence Pařilové, která zajišťovala vše potřebné 

k zajištění hladkého průběhu celého programu. Dopravu účastníků zajišťoval autobusem Slávek Říha 

z Kundratic.  

Děkujeme všem, kteří se na akci podíleli. 

 Luboš Fejfar a Lenka Pařilová 
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Myslivecké sdružení Kavkazsko Libštát 
Uplynulý myslivecký rok by se mohl z našeho pohledu jevit jako běžný, 

průměrný, naplněný rutinními pracemi na poli péče o zvěř a ochrany přírody. O 

tom, že ony rutinní práce představují poměrně značný objem a různorodost, je 

následující zpráva.  

Editorial mé dnešní zprávy se však bude týkat něčeho jiného. Něčeho, co 

je zlomové pro myslivecké tradice a myslivce v Čechách a na Moravě.  

V závěru roku 2011 totiž došlo k uznání myslivosti Ministerstvem 

kultury ČR jako kulturního dědictví. Nám myslivcům se tak dostává pádný argument, že naše životní 

filozofie a po generace uchovávané tradice mají svou nezpochybnitelnou hodnotu. Jak se však 

dozvídáme, náročné schvalovací řízení trvalo bezmála rok a vyžádalo si intenzivní práci mnoha lidí. Díky 

obětavosti a také odborné erudici těch, kteří o zařazení na seznam Ministerstva kultury ČR usilovali, se 

ale nakonec česká myslivost dočkala úspěchu. 

Jedna z tradic potvrzující kontinuitu v našem Mysliveckém sdružení Kavkazsko Libštát je, že se v 

tento předjarní čas koná výroční členské schůze, na které bilancujeme právě končící myslivecký rok.  

Výbor mysliveckého sdružení již čtvrtý rok působí ve složení - Zbyněk Kužel ml., předseda 

mysliveckého sdružení, dále jen MS, Tomáš Lhota, místopředseda MS, Miloš Hvězda, hospodář MS, 

Karel Militký, finanční hospodář MS, Jiří Pavlů, jednatel MS, Kvarda Michal, člen výboru MS, Miroslav 

Pechánek, člen výboru MS, Petr Zoubek, člen výboru MS. 

Hlavním úkolem naší myslivecké společnosti je bezesporu péče o zvěř. I 

v uplynulém roce se nám podařilo nashromáždit dostatečné množství krmiva pro 

přikrmování zvěře v období nouze. Nicméně letošní mírná zima neumožnila využít 

všechny zásoby, a to především v objemovém krmivu. Přebytky sena se budou muset 

v jarním období prodat. Nicméně zásoby jádra a siláže, i s potížemi v období třech 

neděl, kdy zamrzla, jsou téměř zkrmeny. 

V hodnoceném roce se k tradiční péči o zvěř, což představuje přikrmování 

v období nouze, ozdravné akce, plašení v době senoseče, plánovaný odstřel, tlumení 

škodné, … přidala i péče o zaseté porosty, kdy v průběhu května proběhla rozsáhlá plašící akce na 

zasetých porostech kukuřice, a to především v nočním období.    

 Aby mohlo myslivecké sdružení tyto úkoly plnit, a má-li zájem, aby je plnilo dobře, vyžaduje to 

od jeho členů nemalé úsilí, čas a finanční prostředky. Mojí povinností je, abych širokou veřejnost nyní 

s tímto úsilím seznámil: 

Pro dostatečnou přípravu krmiva bylo učiněno - údržba stávajících zvěřních políček, sklízení, sušení a 

uskladnění sena a to jak na pozemcích v Libštátě, tak na soukromých pozemcích členů, sklízení pšenice 

z vlastního políčka v Libštátě, pytlování ovsa získaného výměnou s ADV, zajištění 100q ovsa za 

brigádnické hodiny odpracované pro ZOD Roztoky, výroba cca 125 q siláže z kukuřičné řezanky, mrkve, 

jablečných výlisků, obilovin, mláta, vitamínů a minerálů, v jarním období byla provedena pravidelná 

očista a desinfekce u krmných zařízení. 

Pro uskladnění a distribuci krmiva - byl zajištěn svoz a rozvoz sena a siláže a to, jak spolkovým 

traktorem, tak po vlastní ose jednotlivých členů sdružení, stabilizace orné půdy na získávání krmení 

Pro plánovaný odstřel - v určeném termínu 19. 2. 2011 proběhlo sčítání zvěře, plašení zvěře v době 

senoseče, vybudování umělé nory ve Svojecku Na Pile 

Tlumení zvěře především černé - spolupráce s DS AGRO při výsadbě lákacích ploch, ochrana polních 

porostů kukuřice střídáním služeb non stop, organizace nátlaček zaměřených na černou zvěř, individuální 

odlov na čekané nebo na šoulačce. 

V roce 2011 byl ukončen odchov kachňat, vzhledem k tomu, že došlo k vypuštění rybníka v 

Kruhu. 

Celková hmotnost ulovené zvěře činí 1544,8 kg, což je o 218,8 kg méně než v předchozí lovecké 

sezóně. Nebýt výpadku v odlovu kachen, dostali bychom se na úroveň roku 2009. 
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 Hektarový výnos naší honitby činí 0,69 kg/ha, což je o 13% méně 

než v předchozí sezoně.   

Při tlumení myslivosti škodící zvěře bylo dosaženo lepších výsledků 

než v předchozím roce. Bylo odloveno 19 lišek oproti 14 v sezoně 2010. Rovněž byl uloven 1 kus norka. 

Tato zvěř je v našem revíru nestandardní, jedná se o první úlovek tohoto, 

vodnímu ptactvu škodícího, predátora. Výrazně se zlepšil odlov strak a to na 21 

kusů v uplynulé sezóně.  

I v hodnoceném mysliveckém roce došlo k odlovu černé zvěře na dobré 

úrovni, k dnešnímu dni 46 kusů oproti 58 v předminulé sezoně. Opatření učiněná 

v roce 2010, mám na mysli myslivecká zařízení, způsob lovu, lákací políčka a 

jiné, mají dlouhodobější význam, jak jsme si na minulé výroční členské schůzi 

přáli. 

 

Myslivecká kynologie 

V uplynulém roce byly organizovány naší mysliveckou společností tradiční kynologické akce:   

- v termínu 28. 5. 2011 jarní zkoušky vloh loveckých psů. 

- 28. 10. 2011 zkoušky „Ověření vrozených vloh retrieverů “.  

Obě akce byly zajišťovány v úseku Libštát.  

Pro vlastní chod mysliveckého sdružení máme 9 lovecky upotřebitelných psů, což je dostačující 

počet vyplývající z prováděcích vyhlášek o myslivosti. K záležitosti lovecky upotřebitelných psů je nutné 

dodat, že v současné době máme dva psy ve výcviku, a to u př. Kušnierika a př. Pechánka. Tito noví psi 

mají doplnit naši smečku.  

Značnou časovou náročnost mají brigády organizované za účelem získání finančních prostředků 

potřebných pro chod mysliveckého sdružení. V minulém roce opět došlo k výpadku poplatkového 

odstřelu, což se částečně podařilo pokrýt odprodejem zvěřiny, nicméně tento způsob získávání prostředků 

je daleko časově náročnější.  

I v roce 2011 byly organizovány brigády na výsadbu stromků, a to jak pro obec Libštát 1375 ks 

buků a 300 ks smrků, tak obec Kruh 2000 smrčků. Pro obec Libštát probíhala rovněž údržba vysázených 

pasek formou prořezu náletových dřevin. 

Dále byly pořádány již tradiční kulturně společenské akce. Dne 2. 7. 2011 zvěřinové hody na 

myslivně v Kruhu a 16. 7. 2011 na myslivně v Libštátě. Rovněž 9. 7. 2011 stánek s občerstvením na 

Krakonošově tržnici.  

Mimo výše popsané způsoby zajištění finančních prostředků je třeba zmínit i prodej ulovené 

zvěřiny pro hostinskou činnost v rámci sdružení. Dále dotace prostřednictvím Libereckého krajského 

úřadu na určité druhy mysliveckých činností. A v neposlední řadě sponzorský příspěvek 2000 Kč. 

Finanční hospodaření našeho sdružení je vyrovnané. Celkem bylo pro myslivost odpracováno 3 607 

hodin. 

Zásady bezpečného zacházení se zbraněmi a střelivem vyplývají s dodržování platných zákonů a 

je jimi vázán každý myslivec na svoji odpovědnost. Nicméně myslivecké sdružení se snaží vytvářet 

podmínky, aby docházelo k osvětové činnosti směrem k tomuto bezpečnému zacházení. K této osvětové 

činnosti jistě patří i úspěšná střelecká setkání na střelnici Pod Zebínem konané i v uplynulém roce 20. 8. 

2011 jako memoriál Jaroslava Buchara. 

Dále je potřeba se zmínit o dobré spoluprácí s místními základními školami. I v minulém opět 

roce probíhala činnost střeleckého kroužku při ZŠ TGM v Libštátě. Dle informací př. Pechánka rostou 

v našem okolí zdatní lovečtí adepti.  

Závěrem mi dovolte popřát Vám všem do následujícího mysliveckého roku hodně zdraví a životní 

pohody. Ať nám je toto kulturní dědictví ku prospěchu. 

Lovu zdar 

 

Miloš Hvězda, myslivecké sdružení 

 

 



 

    

Strana 10 (celkem 12)  Libštátský zpravodaj 5/2012 

Společenská rubrika 
 

V měsíci květnu slaví svá životní jubilea paní: 
 

Josefa Zoselová 

Hana Spurná 

Jarmila Kousalová 

Anna Křížová 
 

Jubilantkám blahopřejeme a přejeme mnoho zdraví, štěstí, životní 

pohody a spokojenosti do dalších let. 

 

 

Trocha historie nikoho nezabije… 
 

Vzpomínky paní Libuše Vedralové ……..  O čem jsem slyšela vyprávět  
 

Jak moudrá paní Grofová zachránila malé Zdeničce život 
 

V roce 1936 se narodila manželům Hančovým v Bělé u Libštátu holčička 

Zdenička. Později se vyjádřil jeden numerolog, že se nikdy nesetkal s tak zvláštním 

datem narození. Bylo to 9. 6. 1936. Všechno dělitelné třemi. Děťátko prospívalo. 

Když jí bylo asi půl roku, vzala jí její babička do kočárku a jely „na pobytí“. Trochu 

se zdržely. Zdenička zatím dostala hlad a plakala. Byl listopad, šeřilo se a od Olešky 

padala studená mlha. Cesta byla dlouhá 4 km a po celou dobu holčička brečela a té 

studené mlhy se nadýchala. Ráno byla rozpálená horečkou a jen sípala. Rodiče ji 

dovezli do Nové Paky k doktoru. Pan doktor se zhrozil: „Co jste s tím dítětem dělali? Vezměte si ji domů, 

ta bude tak do příštího rána!“ 

Maminka Zdeničky, paní Hančová, nebyla žena, kterou by něco jen tak porazilo. Byla rozhodná a 

praktická a udělala to, co se v takových případech na venkově dělalo. Vzkázala pro porodní asistentku! 

Tou byla tenkrát paní Grofová, sympatická žena na prahu středních let, korpulentní, hezká a laskavá. Už 

její zjev uklidňoval. My děti jsme jí uctivě zdravily, byla pro nás tak trochu tajemná. Pan Hanč měl 

motorku a po straně motorky připevněnou t.z. lodičku, pohodlné sezení pro jednu osobu. Paní Grofová 

byla naštěstí doma. A hned vzala situaci pevně do rukou. Prsíčka dítěte silně 

natřela máslem, rovněž zádíčka. Zapovila do peřinky a uložila do postýlky. 

Pak nařídila paní Hančové “Tak a teď zatopte, co můžete nejvíc a na plotnu 

postavte hrnec s vodou, co se vejde.“  Léčila stejně stejným, byla znalá 

homeopatie. Jak dlouho Zdeničku v té parní lázni nechala, už se mě nepodařilo 

zjistit. Ale pravda, že se dítě uzdravilo a na plicích ani průduškách nic 

nezůstalo. Kolik dětských nemocí vyléčila a kolik životů asi zachránila tato 

moudrá žena, když “vyšší instance“ zklamaly.  

 

Tuto událost zaznamenala Libuše Vedralová se svolením paní 

Hančové, Vorlíčkové, která žila v Praze. 

Z archívu Lubomíra Fejfara 

 

Když jsem se dozvěděl, že paní Zdenička žije v Praze, napadla mě myšlenka setkat se s touto paní. 

Dokonce mi poradili, kdo má kontakt na paní Zdeničku. Našel jsem paní Vrbatovou, která mi řekla o paní 

Zdeničce. Krátce jsem s paní Vrbatovou hovořil. Během jejího vzpomínání jsem jí pověděl o myšlence 

navštívit paní Zdeničku. Její odpověď – Bohužel už to nepůjde, po dlouhé těžké nemoci zemřela 24. 

prosince 2011 ve věku 75 let. 

Luboš Fejfar 



 

    

Strana 11 (celkem 12)  Libštátský zpravodaj 5/2012 

 
 

 

 

 

 

 

 

LIDICE       11. 05. 2012 – pátek od 18.00 hodin 

Příběh Lidic je příběhem obyčejných lidí, kteří se absurdní náhodou připletli do cesty 

„dějinám". Tvůrci nejdou cestou klasického válečného filmu, tragédii přiblíží skrz mezilidské 

vztahy, a to zejména lásku, která stojí na počátku celého příběhu. Hrají: Karel Roden, Zuzana 

Fialová, Roman Luknár, Zuzana Bydžovská a další. Hudba: Michal Hrůza. 

ČR 2011, válečný, 126 min., mluveno česky, mládeži přístupno 

 

TWILIGHT SÁGA: ROZBŘESK - 1. ČÁST 18. 05. 2012 – pátek od 18.00 hodin 

V první části závěrečného dílu upíří romance Twilight sága: Rozbřesk se Bella Swan (Kristen 

Stewart) a Edward Cullen (Robert Pattinson) po svatbě vydávají na líbánky do Ria de Janeira, 

kde se konečně, stranou všeho a všech, mohou naplno oddat své lásce. Jejich štěstí ale netrvá 

dlouho. Čekají dítě a těhotenství s upírem znamená velkou hrozbu.  

USA 2011, dobrodružný, fantasy, 116 min., české titulky, mládeži přístupno 

 

ALVIN A CHIPMUNKOVÉ 3    25. 05. 2012 – pátek od 18.00 hodin 

Tentokrát si naši staří známí vyrážejí na luxusní výletní loď, kterou svým dováděním během 

chvíle obrátí naruby. Veškerá legrace ale končí ve chvíli, kdy ztroskotají na opuštěném 

ostrově, ze kterého, jak se zdá, není úniku. Brzy se ale ukáže, že ostrov není tak opuštěný, jak 

to na první pohled vypadalo. Alvin a jeho přátelé potkávají nového kamaráda, se kterým se 

vydávají na dobrodružné putování po ostrově, na jehož konci je čeká velké překvapení. 

USA 2011, animovaná rodinná komedie, 87 min., mluveno česky, mládeži přístupno 

 

ANONYM       01. 06. 2012 – pátek od 18.00 hodin 

Příběh se odehrává v Anglii za období vlády královny Alžběty. Spekuluje o otázce, která už 

po staletí vrtá hlavami akademiků a géniů jako Mark Twain, Charles Dickens a Sigmund 

Freud: kdo je doopravdy autorem díla, připisovaného Williamu Shakespearovi? Odborníci o 

tom diskutují a tento film nabízí jednu z možných verzí jejich výkladu. 

Velká Británie, Německo, 2011, historické drama, 130 min., české titulky, mládeži přístupno 

 

MISSION: IMPOSSIBLE- HOST PROTOCOL 08. 06. 2012 – pátek od 18.00 hodin 

Špionážní agentura IMF má obrovský problém. Právě když její eso, Ethan Hunt (Tom 

Cruise), provádělo tajnou operaci v Moskvě, spáchal kdosi úspěšný bombový útok na Kreml. 

Ruští představitelé jsou rozezlení na nejvyšší míru a mluví dokonce o válečném aktu.  

USA 2011, akční dobrodružný thriller, 133 min., české titulky, mládeži přístupno od 15 let 

 

KOCOUR V BOTÁCH     15. 06. 2012 – pátek od 18.00 hodin  

Ve filmu zastihnete titulního hrdinu v době, která časově předchází setkání se zeleným 

zloobrem. Je to psanec a zločinec, na jehož hlavu vypsali bohatou odměnu, ale copak by ty 

obrovské černé oči dokázaly podvádět a krást? Všechno určitě musí být úplně jinak, což se 

taky vzápětí potvrdí.  

USA 2011, animovaná dobrodružná komedie, 90 min., mluveno česky, mládeži přístupno 

v s t u p n é: 40,-Kč 

rezervace vstupenek telefon 606 068 767, 607 801 666, změna programu vyhrazena 

webové stránky kina: www.dokina.cz 

KINO 
3. květen 
LIBŠTÁT 

 

http://www.dokina.cz/
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„Za zvířátky kolem světa“ 
Jistě jste také propadli této sběratelské vášni. Pokud Vám chybí 

ještě nějaké samolepky do Vaší knížky, přijďte je vyměnit s dalšími 

sběrateli.  

Setkání se koná 

v pátek 18. 5. 2012 a následně další pátek 25. 5. 2012 

vždy od 16.30 hodin v předsálí kina 
 

Tak přijďte doplnit svá alba a vyměnit přebytečné samolepky. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

  

 

 

Zájezd do Říma  
Římskokatolická farnost Libštát pořádá ve dnech 3. - 9. 6. 2012 autobusový zájezd do 

Říma. Kromě prohlídky města se zájemci mohou zúčastnit též bohoslužby 

vedené papežem Benediktem Šestnáctým. Ubytování je v třílůžkových 

chatkách s klimatizací a kompletním sociálním zařízením. Cena zájezdu 

je 5.500 Kč. Bližší informaci a telefonický kontakt najdou zájemci ve 

skříňce na kostele. S ohledem na termín zajištění noclehů je vhodné hlásit 

se co nejdříve. 
 

 

 

Redakce žádá dopisovatele o průběžné a včasné  dodávání  příspěvků!  

Příspěvky odevzdávejte na OÚ Libštát nebo zasílejte na email: obec.libstat@tiscali.cz .  

Uzávěrka příštího čísla bude ve čtvrtek 31. 05. 2012. 

Vydavatel:  OBEC LIBŠTÁT   ev.č. MKČR E 14458   

OÚ - internetové stránky www.libstat.e-obec.cz ; e-mail adresa obec.libstat@tiscali.cz        

OÚ - 481 689 300; starosta - 481 311 210; matrika -  481 689 547; vedoucí dílny K. 

Jiříček – 775 588 372; vedoucí  DPS Tereza Kobrová DiS. – 775 588 371           

záchranná služba: 155 hasiči: 150 policie: 158 SOS: 112 

V neděli 27. 5. 2012 bude od 14 hodin                     
na fotbalovém hřišti  

 

DDĚĚTTSSKKÝÝ  DDEENN  
Přijďte oslavit s dětmi jejich den. 

 

Jsou připraveny soutěže pro děti, které budou odměněny 

drobnými dárky. 

Při nepřízni počasí bude dětský den odložen.  
 

mailto:obec.libstat@tiscali.cz
http://www.libstat.e-obec.cz/
mailto:obec.libstat@tiscali.cz

